

# 18ÈMES JOURNEES ANNUELLES L'A.C.A MWANZA 2022

## PROGRAMME DE L'ÉVÈNEMENT

L'A.C.A VOUS SOUHAITE LA  
BIENVENUE AUX 18ÈMES  
JOURNEES ANNUELLES !



## A-LES PREPARATIFS

15 & 16 /03/2022:  
Début de l'accueil des  
Participants

16/03/2022

☀ 09h00 - 17h00

- Continuation de l'accueil des participants et enregistrement
- Remise des badges et du programme de l'évènement

☀ 15h00 - 17h00

Réunion du Comité de Direction de l'A.C. A

## B-CEREMONIES D'OUVERTURE 17/03/2022

☀ 07h00 - 08h30 - Mise  
en place définitive des  
installations d'accueil  
de l'évènement

☀ 09h00 - 09h30 - Arrivée  
des participants

☀ 09h30 - 09h45 - Arrivée des  
Membres de l'A.C.A, suivie de  
celle du Représentant du  
Gouvernement Tanzanien

☀ 10h00 - 11h00 -  
Cérémonie d'ouverture

☀ 10h00 - 10h20 - Allocution  
d'accueil du Président de  
l'A.C.A

☀ 10h20 - 10h30 - Discours  
d'ouverture par l'Autorité  
Gouvernementale de la  
TANZANIE.

☀ 10h30 - 11h00 - Photo de  
famille & Pause-café.



# 18ÈMES JOURNEES ANNUELLES L'A.C.A MWANZA 2022

## PROGRAMME DE L'ÉVÉNEMENT

### C-COMMUNICATIONS

17/03/2022



### C1-Présentation de la première série de communications :

**11h-13h Modérateurs: M. Ibrahim MALLOUM de la Cotontchad & 1er Vice PRESIDENT DE L'A.C.A & M. Charles JANNET, Président de l'AFCOT.**

1. 11h-11h30 - La production du coton en Tanzanie : Historique, organisation et impact sur l'économie globale du pays : à Présenter par la TANZANIAN COTTON BOARD.

2. 11h30-12h : La filière cotonnière dans la zone Afrique de l'Est et Sud: Impact du COVID 19 sur les campagnes 2020 et 2021 en comparaison avec les campagnes 2018 et 2019. Difficultés rencontrées et approches de solution: A Préparer et présenter par "Agriculture and Food Authority" (AFA) du KENYA en collaboration avec la "Tanzanian Cotton Board" (TCB) de la TANZANIE et le "Sudan Cotton Company Limited" (SCCL) du Soudan.

3. 12H-12H30 : La filière cotonnière dans la zone Afrique de l'Ouest et du Centre: Impact du COVID 19 sur les campagnes 2020 et 2021 en comparaison avec les campagnes 2018 et 2019. Difficultés rencontrées et approches de solution: A Préparer et présenter par SOFITEX du Burkina FASO en collaboration avec la NSCT du TOGO et la SODECOTON du Cameroun.

### C2-Présentation de la deuxième série de communications

**15h-17h Modérateurs : BAYERO MOHAMMADOU : DG SODECOTON/CAMEROUN et Rapporteur de l'A.C.A et M. YAMEOGO WILFRIED: DG/SOFITEX /BURKINA FASO**

1. 15H-15H30-Les enjeux de la RSE (Responsabilité Sociale des Entreprises) de la filière coton ; à préparer et présenter par M. Gérald ESTUR.NSCT du TOGO et la SODECOTON du Cameroun.

2. 15H30-16H : Le marché mondial du coton: évolution des cours et les perspectives pour le coton africain/The world cotton market: recent price movements and the outlook for African cotton: A préparer et présenter par M. Mike EDWARDS de Cotton Outlook

16h00-16h30: Débats et échanges sur toutes les communications.

16h00-16h30: 16h30-18h : Rencontres « B2B »

### D-AUTRES ACTIVITES

18/03/2022

1. 11h00 - 13h00: Assemblée Générale de l'A.C.A: Délibérations sur le Rapport d'activités et les Rapports financiers de 2019, 2020 et 2021, le Programme d'activités et le Budget de l'Exercice 2022, suivi de leur adoption.

2. 13h00 - 15h00: Déjeuner offert à tous les participants

3. 17h00 - 17h30: Clôture des 18èmes Journées Annuelles de l'A.C.A par une haute personnalité du Gouvernement Tanzanien ou par le Président de l'A.C.A.

4. 17h00-18h : Réunion bilatérale entre les Comités de Direction de l'AFCOT et l'A.C.A.

5. 19h00 - 22h30: DINNER ANNUEL DE L'A.C. A

### E-SORTIE TOURISTIQUE

19/03/2022

### VISITE DU SEREGETY

# 18TH ANNUAL CONGRESS OF A.C.A MWANZA 2022

## EVENT PROGRAM

A.C.A WELCOMES YOU TO THE  
18th ANNUAL CONGRESS!



## A-THE PREPARATIONS

**15 & 16/03/2022:**  
**Welcoming of  
Participants begins**

**16/03/2022**

- ☐ 9:00 a.m. - 5:00 p.m. Continuation of welcoming participants and registration. Delivery of badges and the event program
- ☐ 13:00 p.m. - 5:00 p.m. : Meeting of the Steering Committee.

## B-OPENING CEREMONIES 17/03/2022

- ☐ 7:00 a.m. - 8:30 a.m.  
- Final installation of the event reception facilities

- ☐ 09h00 - 09h30 - Arrival of participants

- ☐ 09:30 - 09:45 - Arrival of ACA Members, followed by that of the Representative of the Tanzanian Government

## 10:00 am - 11:00 am - Opening ceremony

- ☐ 110:00 am - 10:20 am - Welcoming address by the President of A.C.A

- ☐ 10:20 am - 10:30 am - Opening speech by the Government Authority of TANZANIA.

- ☐ 10:30 am - 11:00 am - Family photo & Coffee break.



- ☐ 08:30 am - 9:00 am - Arrival of guests



# 18TH ANNUAL CONGRESS OF A.C.A MWANZA 2022

## EVENT PROGRAM

## C-COMMUNICATIONS 17/03/2022



### C1-Presentation of the first series of communications:

**11 am-1pm Moderators: Mr. Ibrahim MALLOUM of Cotontchad & 1st Vice President of ACA & Mr. Charles JANNET, President of AFCOT.**

1. 11 am - 11.30 am - Cotton production in Tanzania: History, organization and impact on the overall economy of the country: To be presented by the TANZANIAN COTTON BOARD.

2. 11:30 am-12pm: The cotton sector in the East and South Africa zone: Impact of COVID 19 on the 2020 and 2021 seasons in comparison with the 2018 and 2019 campaigns. Difficulties encountered and solution approaches: To be prepared and presented by "Agriculture and Food Authority" (AFA) of KENYA in collaboration with the "Tanzanian Cotton Board" (TCB) of TANZANIA and the "Sudan Cotton Company Limited" (SCCL) of Sudan.

3. 12 p.m.-12.30 p.m: The cotton sector in the West and Central Africa zone: Impact of COVID 19 on the 2020 and 2021 seasons in comparison with the 2018 and 2019 seasons. Difficulties encountered and solution approaches: To be prepared and presented by SOFITEX from Burkina FASO in collaboration with NSCT from TOGO and SODECOTON from Cameroon.

### C2-Presentation of the second series of communications:

**3 p.m. to 5 p.m. Moderators: BAYERO MOHAMMADOU: DG SODECOTON / CAMEROON and Rapporteur of ACA and Mr. YAMEOGO WILFRIED: DG / SOFITEX / BURKINA FASO**

1. 3 p.m. to 3.30 p.m.-The challenges of CSR (Corporate Social Responsibility) in the cotton sector; to be prepared and presented by Mr. Gérald ESTUR.

2.30pm-4pm: The world cotton market: recent price movements and the outlook for African cotton: To be prepared and presented by Mr. Mike EDWARDS of Cotton Outlook .

4:00 pm - 4:30 pm: Debates and exchanges on all communications.

4.30pm-6pm: "B2B" meetings

## D-AUTRES ACTIVITES 18/03/2022

1. 11:00 a.m. - 1:00 p.m .: ACA General Assembly: Deliberations on the Activity Report and Financial Reports for 2019, 2020 and 2021, the Program of Activities and the Budget for Fiscal Year 2022, followed by their adoption.

2. 1:00 p.m. - 3:00 p.m .: Lunch offered to all participants.

3. 5:00 p.m. - 5:30 p.m .: Closing of the 18th Annual ACA Days by a senior figure from the Tanzanian Government or by the President of ACA

4. 5 p.m.-6 p.m .: Bilateral meeting between AFCOT's Management Committees and ACA

5. 7:00 p.m. - 10:30 p.m : ANNUAL DINNER OF THE A.C. A

## E: TOURISM 19/03/2022 VISIT OF SEREGETY

